

國立勤益科技大學 語言中心 112學年度第 2學期

■課程大綱【 尊重智慧財產權，請使用合法教科書，不得非法影印！】

部別 Department	四技日間部 4-year Bachelor	開課代碼 Course Code	WA05	授課教師 Instructor(s)	余孝恒 Yu, Hsiao Heng
科目名稱 Course Name	TOEIC綜合訓練(三) TOEIC Comprehensive Exercise (III)	學分數 Credit	3.0	學時數 Hours	3.0
必/選修 Required/Elective	選修 Elective	開課單位 Course Department	語言中心 Language center	開課年級 Grade	
開課學期 Semester	2	全程外語授課 Foreign language Teaching entirely	否(N)	主要授課語言 Main language	國語
先修課程 Prerequisite course(s)					
若啟動遠距之授課方式 if distance learning is necessary, the teaching methods would adjust as follows	GOOGLE MEET LINE 遠距授課網址另公告於本課程群組或數位學習平台				
優質課程類別 Course attributes	一般課程 General Courses				
課程與校核心能力關聯 Core competence	專業實務能力 思考推理能力 表達溝通能力 Professional Practice Skill Thinking and Reasoning Skill Communication and Presentation Skill				
課程與系核心能力關聯 Department core competence					
SDGs永續發展目標 The course relates to SDGs items	SDG03 良好健康和福祉 SDG05 性別平等 SDG09 產業創新與基礎設施 SDG08 尊嚴就業與經濟發展 SGD10 減少不平等 SDG04 優質教育				
教科書 Textbook					
參考書目 Other References					
Taking the TOEIC 2 2/e ISBN : 9781640150720					
TOEIC Upgrade ISBN : 9781613528280					

Complete Guide to the TOEIC Test 4/e

ISBN : 9781337396530

Acquiring Proficiency in TOEIC Reading and Vocabulary

ISBN : 9789861476247

Pass the TOEIC Test Advanced (New Edition)

ISBN : 9781908881052

Complete TOEIC Skills: Five Practice Tests, Second

Edition ISBN : 9789861479729

Longman Preparation Series for the New TOEIC Test 5/e

ISBN : 9780134513164

Taking the TOEIC 2 2/e ISBN : 9781640150720

TOEIC Upgrade ISBN : 9781613528280

Complete Guide to the TOEIC Test 4/e

ISBN : 9781337396530

Acquiring Proficiency in TOEIC Reading and Vocabulary

ISBN : 9789861476247

Pass the TOEIC Test Advanced (New Edition)

ISBN : 9781908881052

Complete TOEIC Skills: Five Practice Tests, Second

Edition ISBN : 9789861479729

Longman Preparation Series for the New TOEIC Test 5/e

ISBN : 9780134513164

評量方式 Evaluation

本課程將進行多益模擬考前測、中測、後測、多益校園校外考，並且在課程進行中將有課堂小考、筆記檢查，以利評估學生學習狀況。

This course will conduct TOEIC mock test pre-test, mid-term test, post-test, TOEIC campus or off-campus test, and there will be classroom quiz and note check

during the course to facilitate the evaluation of students' learning status.

課程目標 Course objectives

藉由學生在多益課程學習中英語力的提升，建立未來競爭力，同時也可藉此強化英語教學成效，熟悉多益的既定題型，瞭解多益的出題方式，分析多益的常見句型，破解其陷阱選項。藉由英文字根、字首、字尾及職場常用英文分類單字的方式背單字，快速涵蓋相關單字，以求迅速及效率。模擬實戰閱讀測驗，並觸及各領域的出題文章。

內容綱要 Course Outline

本課程幫助學生熟悉新多益考試題型及內容，增進學生新多益考試常用字彙及片語理解能力，加強學生新多益檢定應試能力。本課程教師有系統地幫學生穩固文法概念及聽力，從基礎打底、解題攻略，循序漸進卻有效率的全面提升多益應戰實力，更能加強多益考試技巧，網羅命題重點，掌握解題祕訣，輔助學生最有效率地提升英文能力。課程也同時導入閱讀輔助策略如略讀、上下文判讀等，提昇分析式閱讀能力。

This course gives students intensive practice in TOEIC listening and reading. The course also focuses on vocabulary and grammar forms specific to the TOEIC as well as strategies for achieving higher scores in the TOEIC test. This course is designed to teach useful techniques/strategies for the TOEIC test through intensive practice. The course also aims to increase students' vocabulary in order to increase their TOEIC score. Students are required to take the TOEIC test once a year. Target score:650 or more.

Learning Outcomes

- Students will be familiar with the TOEIC test format, instructions and question types.
- Students will understand how to better manage their time under exam conditions.
- Students will be able to quickly and accurately process information.
- Students will increase vocabulary and knowledge of English grammar.

- Students will learn strategies for answer selection.
- Students will be familiar with the different accents in English.

備註 Note

教學進度 Course schedule

1	Introduction
2	聽力：照片描述的特點與對策
3	聽力：照片描述的特點與對策
4	聽力：應答問題的特點與對策
5	聽力：應答問題的特點與對策
6	聽力：應答問題的特點與對策
7	聽力：簡短對話的特點與對策
8	聽力：簡短對話的特點與對策
9	聽力：簡短對話的特點與對策
10	聽力：簡短獨白的特點與對策
11	聽力：簡短獨白的特點與對策
12	聽力：簡短獨白的特點與對策
13	閱讀：單句填空的特點與對策
14	閱讀：單句填空的特點與對策
15	閱讀：短文填空的特點與對策
16	閱讀：短文填空的特點與對策
17	閱讀：文章理解的特點與對策
18	閱讀：文章理解的特點與對策

自編教材 Self-compiled textbook

Taking the TOEIC 2 2/e ISBN : 9781640150720

符合智財規範 Compliance with Intellectual property

已符合智財規範。